
Voorzitter, 
 
Ik zal op de door de politieke partijen ingebrachte vragen, aanbevelingen 
en opmerkingen per programma een toelichting  geven. 
 
Openbare ruimte 
 
De kwaliteit van onze openbare ruimte is goed te noemen. Het is terecht 
het visitekaartje van de gemeente dalfsen. Hierbij zijn burgerparticipatie en 
burger initiatief ons uitgangspunt. Samen met onze inwoners en 
belanghebbenden keuzes maken of dit nu gaat over de 
speelvoorzieningen, openbaar groen of openbare verlichting, wordt ook bij 
herinrichting van en renovatie van straten nauw overlegd met onze 
bewoners en onze woning coöperaties. 
 
 In dit kader is er vanuit de bevolking een burger initiatief om een 
beweegtuin in te richten voor de oudere mensen. Zij hebben daarvoor zelf 
een fors investering bedrag bijeengebracht. Wij als gemeente hebben het 
tekort kunnen dekken uit de daarvoor beschikbare middelen zodat er 
begonnen kan worden met de aanleg. 
 
De zorg die er is aangaande de onderhoudsstaat van onze wegen delen 
wij. Het college komt hier in de voorjaarsnota op terug. 
 
De nieuw ingestelde kansenpot gaat in 2015 van start. 
Dit is vastgelegd in het bestuursprogramma welke door de gemeenteraad 
jl. is behandeld. Tot op heden zijn er geen aanvragen binnengekomen. 
Om de kansenpot onder de aandacht te brengen bij onze inwoners zal er 
een communicatietraject worden opgezet. 
 
Momenteel zijn wij bezig met  een beleidsnotitie Integraal beheer Openbare 
Ruimte, de z.g. IBOR. 
In deze notitie zal ruim aandacht zijn hoe wij denken de gebruikers te 
betrekken bij onze plannen en de uitwerking van deze plannen. 
 
De eerste fase in de rapportage “beheer in beeld””is via het RIS 
informerend aan u aangeboden. 
Het concept beleidskader wordt volgend voorjaar opiniërend voorgelegd 
aan uw raad 
 



 
Economie 
 
Het herstel van de landelijke en regionale economie is nog broos en 
verdient blijvend onze aandacht. Hierbij staat  de digitale bereikbaar hoog 
op onze agenda. Deze digitale bereikbaarheid heeft twee belangrijke 
aandachtsgebieden, nl. de mobiele bereikbaarheid en de breedband. 
 
Voor wat de mobiele bereikbaarheid betreft is er 1 belangrijk knelpunt, nl. 
het gebied Hoonhorst, Hessum, Rechteren en Venneberg. Hier zijn 
inmiddels met een afvaardiging van de plaatselijke belangen en gemeente 
meerdere gesprekken gevoerd met de regio directeur van KPN. Tot op 
heden zonder resultaat omdat KPN andere prioriteiten heeft en geen 
financiële middelen heeft om de mobiele bereikbaarheid te verbeteren. 
 
 Maar hierin staan we niet alleen, ook landelijk zijn er veel gebieden waar 
de mobile bereikbaarheid slecht tot zeer slecht is ondanks dat de providers 
voldoen aan de afspraken die de minister met hen is afgesproken. 
 Deze  problematiek staat inmiddels op de agenda van de tweede kamer  
en komt half december a.s. voor de tweede keer aan de orde in de tweede 
kamer. 
 
Wat de breedband betreft hebben Nieuwleusen Synergie en de Stichting 
Breedband Dalfsen een intentieverklaring getekend en zijn in 
gezamenlijkheid druk bezig hier inhoud aan te geven. 
 In december a.s. zal het college met een voorstel komen om dit initiatief 
financieel middels een subsidie te ondersteunen. 
 
Daarnaast zijn we bezig om onze bedrijfsterreinen zo goed mogelijk aan de 
man te brengen. Hierbij wordt ook buiten onze regio gekeken om bedrijven 
te interesseren om zich te vestigen in onze gemeente. 
Waar we kunnen zullen wij als gemeente stimulerend en faciliterend 
optreden. 
 
Wij willen ook verantwoorde keuzes maken inzake de vrijgekomen en te 
komen gemeentelijke gebouwen voor een goede herbestemming. 
 
 In het 3e kwartaal van 2015 zal een stedenbouwkundige visie aan u 
worden voorgelegd. 
 



Het goede idee van het toepassen van opvrolijkfolie voor leegstaande 
etalages in de winkelpanden hebben wij inmiddels besproken met de 
ondernemersverenigingen. 
 
Daarnaast zijn er verschillende gesprekken gevoerd rondom de z.g. Free 
Riders. De groep die valt onder deze noemer zijn voor het over grote deel 
zij die onder de landelijke ketens opereren en geven als argument aan dat 
zijn niet mee doen aan plaatselijke acties omdat zij rechtstreeks hun 
bijdrage leveren door hun producten tegen een scherpe prijsstelling aan de 
consument aan te bieden. Er zit voor hen geen meerwaarde aan om zich 
aan te sluiten bij de plaatselijke ondernemersverenigingen 
 
1% van de begroting is op basis van de huidige plannen. Bij nieuwe 
economische plannen zal het college de raad om extra budget vragen. 
 
 Duurzaamheid 
 
Duurzaamheid is niet alleen energie besparing en investeringen hierin. 
Duurzaamheid gaat verder. Het heeft ook een sterke accent op de sociale 
cohesie. 
We zien dat o.a. Duurzaam Hoonhorst, Nieuwleusen Synergie, Duurzaam 
leefbaar Lemelerveld en Duurzaam Dalfsen hier inhoud aan geven. Wij zijn 
inmiddels ook in gesprek met Oudleusen om Duurzaam Oudleusen op te 
richten.  
 
Nieuwleusen Synergie is voorbereidend bezig inhoud te geven aan het 
verzoek om 3 windmolens te mogen plaatsen. Dit vraagt meer 
voorbereidingstijd dan was voorzien. 
 
Alle raadsvoorstellen die een raakvlak hebben met duurzaamheid en milieu 
worden altijd getoetst aan een aantal op te stellen criteria, zodat bij ieder 
voorstel een duurzaamheidlabel gevoegd kan worden. Daarnaast is de 
paragraaf duurzaamheid vervallen omdat over het duurzaamheidbeleid,  
middels het uitvoeringsprogramma, periodiek geapporteerd wordt aan de 
raad. 
 
Veel van deze voorstellen komen voort uit Burgerparticipatie en hier zijn wij 
blij mee. Ideeën van onderop zijn vaak de beste ideeën en ondersteunen 
wij  volop en kijken daarbij als wet en regelgeving, maar ook 
bestemmingsplan technisch hoe we wel mee kunnen werken zonder de 



gestelde regels te overtreden. En waar er geen mogelijkheden zijn komen 
wij bij u als Raad met voorstellen. 
 
Daarnaast geven investeringen in duurzaamheid in veel gevallen lagere 
energie lasten. Dit geld ook voor onze gemeentelijke gebouwen. 
In het door de raad is 12 november 2013 vastgestelde 
duurzaamheidsprogramma is 220.000 beschikbaar gesteld voor 
verduurzaming van Gemeentelijke gebouwen. 
 Nadat eerst een globaal onderzoek is gedaan is naar de mogelijkheden 
van verduurzaming lopen er nu bij een aantal gebouwen onderzoeken naar 
de technische en financiële haalbaarheid. De resultaten van die 
onderzoeken zullen dit jaar bekend zijn. 
 
Er is geen financieel verband tussen verduurzaming en de 
Voorziening MOP gebouwen. Natuurlijk wordt wel gekeken naar mogelijke 
afstemmingsvoordelen in de uitvoering. 
 
Ook bij renovatie en uitbreiding van onze openbare verlichting wordt er 
ruime aandacht besteed deze duurzaamheid en nieuwe technieken. 
 
Afval beleid is ook een vorm van duurzaamheid. De gemeente dalfsen 
loopt hiermee voorop in Nederland. 
Als je kijkt naar de cijfers over 2013 dan zit Hoonhorst op een hergebruik 
van 90% en Dalfsen gemiddeld op 74%. Nu we in 2015 van start gaan met 
de tweede fase zal het percentage hergebruik stijgen. Wij houden de vinger 
aan de pols om onze doelstellingen te bereiken en blijven u hierover 
informeren. 
 
Voor wat de nieuwe uitbreidingswijken in onze gemeente zal duurzaamheid 
een belangrijke plaats in nemen. Hoever duurzaamheid wordt doorgevoerd, 
rekening houdend met uw ambitie om in 20125 Co2 neutraal te zijn zal ter 
bespreking aan u naar verwachting  in 2015 worden voorgelegd  
 
Handhaving 
 
Daar we kunnen dereguleren zullen we dit doen. Wij geven hier al invulling 
aan. Een aantal evenementen is niet mee vergunningspichtig en kunnen 
afgedaan worden middels een melding. Hier zijn uiteraard geen kosten aan 
verbonden. 



Over de specifieke handhaving zaken informeren wij u als Raad op een 
passende wijze. 
 
Woningbouw 
 
In de afgelopen jaren is er een beleid geweest dat er alleen door de eigen 
inwoners gebouwd kon worden in onze kernen. In 2014 is deze stelregel 
los gelaten omdat niet toegestaan is. Des al niet te min was de situatie zo 
dat er meer vraag naar bouwgrond was dat er werd uitgegeven. 
Wij zullen met de uitgifte van gronden zorgvuldig  vraag en aanbod mee 
wegen. Daarbij ook de uitbreidingslocaties mee te nemen. Uitgangspunt is 
en blijft waar het betreffende dorp het meest gebaat mee is. 
 
Voorzitter hierbij mijn beantwoording in eerste termijn 
 


